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20. VŽP, dne 11.02.2021 

Městská část Praha 5 
 

Zápis 

 
z 20. zasedání Výboru životního prostředí dne 11.02.2021, od 15.30 do 17.00h. 

Přítomni: Jiří Vejmelka, Zdeněk Doležal, Zuzana Hamanová, Linda Neubergová, Jarmila 

Svobodová, Josef Cuhra, Michael Bělaška 

Omluveni: Jakub Blažek, Martin Slabý 

Program: 

Č. Bod jednání Rozhodnutí Číslo usnesení 

1. 
Schválení programu 20. 
zasedání VŽP 

Schváleno VŽP/20/1/2021 

2. 
Schválení zápisu 19. zasedání 
VŽP 

Schváleno VŽP/20/2/2021 

3. Volba ověřovatele zápisu Schváleno VŽP/20/3/2021 

4. Kontrola plnění úkolů 
Bere na 
vědomí  

5. 
Informace vedoucí odboru 
OSP 

Bere na 
vědomí  

6. 
Přehled projektů z 
participativního rozpočtu 

Bere na 
vědomí  

7. Situace v ZO Pod Majerovic 
Bere na 
vědomí  

8. VKP Spiritka 
Bere na 
vědomí  

9. 
Informace o strategickém 
plánu rozvoje MČ Praha 5 

Bere na 
vědomí  

10. Různé 
Bere na 
vědomí  
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Číslo usnesení: VŽP/20/1/2021 

 

1. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Schválení programu 20. zasedání VŽP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. program 20. zasedání VŽP. 

 
Poměr hlasování: 6-0-0 
schváleno 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Číslo usnesení: VŽP/20/2/2021 

 

2. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Schválení zápisu 19. zasedání VŽP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. zápis z 19. zasedání VŽP. 

 
Poměr hlasování: 6-0-0 
schváleno 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Číslo usnesení: VŽP/20/3/2021 

 

3. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Volba ověřovatele zápisu 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. ověřovatele zápisu 20. zasedání VŽP. 

 
Poměr hlasování: 6-0-0 
schváleno - ověřovatel zápisu: Ing. Josef Cuhra 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

4. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Kontrola plnění úkolů 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace ke kontrole plnění úkolů. 

  

Úkol č. 1 - VŽP žádá 

a) Ing. Brože - místostarostu k zahájení jednání s MHMP ve věci sanace skládky Motol. 

b) Ing. Brože - místostarostu, aby předložil výsledky monitoringu firmy GEOtest do RMČ. 

  

Úkol trvá. 

  

V diskuzi pan Ing. Brož zmínil, že proběhlo předběžné jednání s náměstkem primátora panem 
Ing. Hlubučkem.  Ing. Hlubuček v současné době neví přesně co podniknout. Navrhuje širší 
formální jednání. 

Dne 10. 2. jednal v této věci Ing. Brož s paní  tajemnicí a paní starostkou. Shodli se na 
požadavku zapojit do řešení státní správu, jmenovitě OŽP Prahy 5.    

V pondělí také proběhne koaliční jednání, kde se bude probírat též problematika skládky.  

Odbor ochrany životního prostředí se zatím nevyjádřil k výsledkům monitoringu od firmy 
GEOtest. Čeká se tedy na jeho vyjádření a poté se materiál předloží do RMČ. 

Smlouva s Geotestem na monitoring končí, bude nové výběrové řízení.  

Ing. Vejmelka zdůraznil, že je třeba monitorovat vliv skládky na kvalitu vody v Motolských       
rybnících.  

 

  

Úkol č. 2  

VŽP žádá, aby MČ Praha 5, prostřednictvím místostarosty, Ing. Lubomíra Brože, požádala 
Oddělení ochrany přírody a krajiny MHMP a Kancelář krajiny a zelené infrastruktury IPR o 
neodkladnou revitalizaci Prokopského jezírka. Především obnovu regulace přítoku vody a 
výšky hladiny s cílem znovu zajistit trvalé přirozené čištění vody. 

  

Úkol trvá. 

  

Návrh Ing.Vejmelky:  projednat záležitosti skládky Motol, jezírka a singltracku s MHMP 
souhrnně. 

 

 
Poměr hlasování:  
bere na vědomí  
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

5. bod programu 
Předkladatel: Ing. Kateřina Knížková, vedoucí odboru správy veřejného prostranství a zeleně 
 
Informace vedoucí odboru OSP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace vedoucí odboru OSP. 

  

1) Lhůta ve výběrovém řízení na novou rámcovou smlouvu byla prodloužena do 10. 3. 2021. 

2)Vyúčtování finančních prostředků z ekologických dotací r. 2020 bude předloženo k 
projednání na dalším zasedání VŽP. 

3)Zimní údržba na spravovaných plochách MČ Praha 5 probíhá pravidelně.  

 
Poměr hlasování: 7-0-0 
bere na vědomí, dorazila paní Linda Neubergová 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

6. bod programu 
Předkladatel: Ing. Kateřina Knížková, vedoucí odboru správy veřejného prostranství a zeleně 
 
Přehled projektů z participativního rozpočtu 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. Ústní informace od místostarosty Ing. Brože a VO Ing. Knížkové ohledně projektů z 
participativního rozpočtu. Materiál k výsledkům r. 2020 byl zaslán členům výboru v podkladech. 
Materiály k létům 2017-2019 pošle paní Ing. Knížková elektronicky během týdne. 

  

V diskuzi se projednávaly projekty z participativního rozpočtu mezi lety 2017 - 2020.  

 

Informace Ing.Brože: V roce 2020 zvítězilo 15 projektů, z toho 5 jednodušších bude 
zrealizováno do léta 2021. Tyto projekty budou projednány při setkání se zadavateli na radnici 
dne 16. 2. 2021. Zbývajících 10 projektů bude postupně (po měsíci) konzultováno se 
zadavateli Budou projednána nová pravidla a představeny nové webové stránky, na kterých 
budou projekty zveřejněny, budou uvedeny termíny realizace a etapizace plnění. OSP bude 
konat pravidelné schůzky ve věcech projektů s odborem participace. 

 

Informace Ing.Knížkové:  Realizace projektů z let 2017 až 2019 je velmi neuspokojivá. 
Přehledný materiál stavu v projektech zašle VO Ing. Knížková členům VŽP do jednoho týdne. 

 

2017: Přijato 6 projektů, z toho 4 jsou dosud nerealizované, Na 2 projekty bude letos 
zpracována projektové dokumentace. Jedná se o projekty:   

 

"Francie na Barrandově", ke kterému již je souhlas od Hl.m. Prahy a studie k projektu "Kruhy 
pro stromy v ulici V Remízku". 

 

2018: Přijato 8 projektů, realizovány 2 

2019:Přijato 10 projektů. Pro 3 se v současné době poptávají projektové práce. 

 

Vystoupení občanů: 

 

- Je třeba koncepčně řešit prostor bývalého autocampu Motol, aby se předešlo chaotickému 
umisťování různých protichůdných projektů do tohoto místa 

- Mgr.Doležal: toto územní  je řešeno ve studii Motolského údolí 

- Ing. Šormová: zmiňuje singletrack Motol jako nevhodný pro dané území a poukazuje na 
skutečnost, že v okolí Prahy bylo navrženo v poslední době více singletrackových tratí, ale 
byly vesměs samosprávami zamítnuty – například v Řevnicích.       

 
Poměr hlasování: 6-0-1 
bere na vědomí, zdržela se paní Linda Neubergová  
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

7. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Situace v ZO Pod Majerovic 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informaci o situaci v ZO Pod Majerovic. Situace se bude dál monitorovat. 

  

Předseda VŽP zrekapituloval, že odbor OSP i OŽP provedly místní šetření. Odbor OSP zaslal 
majiteli pozemků Prokopské údolí s.r.o výzvu k úklidu odpadů a k opatřením na zabezpečení 
pozemků proti jejich dalšímu znečišťování odpady. Nesplnění výzvy podléhá sankci. OŽP 
předal výsledky svého šetření MHMP k dalšímu řízení. Na OŽP není žádný požadavek na 
povolení kácení. Dále předseda VŽP informoval, že předseda ZO Pod Majerovic, z.s.vydal 31. 
1. 2021 vyhlášku, kterou vyhlásil na osadě nouzový stav. 

 

Informace Ing.Cuhry: Právní zástupce společnosti Prokopské údolí s.r.o. Informoval 
zahrádkáře o záměru oplocení, kácení, zemních prací a výstavby klubovny a vyzval je 
k uvolnění prostoru a respektování pokynů stavební firmy, která bude práce provádět. 
Předseda svazu, pan Baubín, upozornil právního zástupce vlastníka na skutečnost, že na 
území se nachází majetek zahrádkářů a legálně vybudované stavby. Pan Baubín vyzval 
právního zástupce k jednání.  

Městská část a VŽP musí nadále situaci monitorovat, protože postup vlastníka pozemků může 
vyústit ve stejně problematickou situaci, jaká nastala s předchozím vlastníkem Čaginem. 

 
Poměr hlasování: 7-0-0 
bere na vědomí 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

8. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
VKP Spiritka 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informaci o situaci v podnětu na změnu územního plánu VKP Spiritka. 

II. Doporučuje 

1. na dalších jednáních projednávat jednotlivé kroky k zachování a ochraně VKP Spiritka. Dále 
VŽP doporučuje revokaci usnesení ze dne 28. 4. 2011, kdy o dané věci jednalo Zastupitelstvo. 

 

Ing.Cuhra: Připomněl, že usnesení o nezastavitelnosti území Spiritky přijalo Zastupitelstvo 
městské části Praha 5 dne 16. 9. 2010 v poměru 37 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Stejné usnesení 
přijala tehdy RMČ a komise životního prostředí. Je proto zbytečné věc dále projednávat, 
protože by muselo dojít k revokaci tehdejšího usnesení ZMČ. 

 

Mgr. Doležal: Protože se jedná o nový podnět, musí být znovu v samosprávě projednán.     

 

Předseda VŽP informoval o jednání s investorem p. Cirhanem, které se na žádost p.Cirhana  
konalo na radnici dne 21. 1. 2021. Jednání se zúčastnili kromě zástupců MČ i 3 členové spolku 
VKP Spiritka. Na jednání p. Cirhan přislíbil dodat přesnou mapku stávajících vodních ploch 
křídových pramenů a aktualizovaný posudek České geologické služby.  

Dne 10. 2. 2021 vydal spolek VKP Spiritka písemné vyjádření k předmětnému ústnímu jednání, 
které proběhlo 21. 1., které předseda VŽP rozdal přítomným členům výboru. Spolek VKP 
Spiritka nepodpoří plánovanou výstavbu 9 RD. I členové VŽP jsou si vědomi důležitosti 
existence VKP Spiritka pro ŽP v Praze 5. 

Do diskuse se zapojila i veřejnost. Pan Kremer vyjádřil jménem spolku Za5 nesouhlas se 
zástavbou v předmětném území. Dále upozornil na usnesení zastupitelstva z 16. 9. 2010 a na 
to, že pozvánky na VŽP  s programem nejsou zveřejňovány na webu MČ Praha 5. 

VŽP projedná své stanovisko k podnětu na změnu ÚP po předání podkladů od p. Cirhana.  

 
Poměr hlasování: 6-0-0 
bere na vědomí, odešla paní Ing. Zuzana Hamanová 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

9. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Informace o strategickém plánu rozvoje MČ Praha 5 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informaci o tvorbě strategického plánu rozvoje MČ Praha 5. 

  

Členům VŽP byla v podkladech zaslána informace paní starostky Zajíčkové k průběhu tvorby 
strategického plánu. Prozatím se tvoří návrhová část strategického plánu. Členové výboru mají 
možnost zúčastnit se příštího zasedání odborné skupiny pro prioritní osu - územní rozvoj, 
veřejné prostranství, životní prostředí a doprava. Zasedání se bude konat 18. 2. 2021 od 10.00 
hod v zasedací místnosti ZMČ. 

 
Poměr hlasování:  
bere na vědomí 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

 

Městská část Praha 5 
20. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 11.02.2021  
Bere na vědomí 

 

10. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Různé 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. Různé. 

  

1)Objevily se stížnosti od občanů na neodklizený sníh. Především se jednalo o chodníky a 
prostory před bytovými jednotkami, které má ve správě TSK. OSP přeposílá tyto stížnosti TSK. 

2)V ulici Peroutkova proti bývalému TOP hotelu parkují auta na zeleni MČ Prahy 5. Podnět byl 
z OSP předán Magistrátu. 

3)Projekt "Ukliďme Česko" má probíhat na konci března - zatím se neví, vzhledem k pandemii, 
jestli bude letos zrealizován. 

 
Poměr hlasování:  
bere na vědomí 
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20. VŽP, dne 11.02.2021 

Začátek zasedání: 

15:30 

Konec zasedání: 

17:00 

Předseda: Ing. Jiří Vejmelka 

 

Ověřovatel: Ing. Josef Cuhra 

 

Tajemnice: Kristýna Kejmarová 

 

 

 

 


